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REVISTA PRESEI 

 

 

 Costin (BNS): Blocul Naţional Sindical a avansat pachetul de reforme care 

vizează cinci domenii cheie 

Blocul Naţional Sindical a avansat joi către membrii Guvernului şi către liderii 

politici ai coaliţiei pachetul de reforme care vizează cinci domenii cheie pentru 

organizaţie, a declarat, joi, preşedintele Blocului Naţional Sindical (BNS), Dumitru 

Costin. 

 

"Blocul Naţional Sindical a avansat astăzi (joi, n.r.) către membrii Guvernului şi 

către liderii politici ai coaliţiei pachetul de reforme pe care BNS l-a avansat şi care 

vizează cinci domenii cheie pentru noi, ca reprezentanţi ai lucrătorilor. Mă refer la 

reforma pensiilor - şi am definit tipurile de măsuri pe care le propunem. În al 

doilea rând, elemente care ţin de reformele fiscale din România, în al treilea rând 

elementele care ţin de reformele care ar viza dialogul social din România, în al 

patrulea rând reformele care vizează salariul minim şi mecanismele pentru 

stabilirea salariului minim", a declarat Dumitru Costin după întâlnirea cu 

premierul, la Guvern, pe tema Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă 

(PNRR). 

 

Acesta a menţionat că a cincea ţintă este reprezentată de zona de tranziţie verde, 

digitală, unde, de asemenea, a propus "măsuri concrete care vizează acei salariaţi 

care sunt afectaţi de procesele de tranziţie verde sau tranziţie digitală şi, nu în 

ultimul rând, de nevoia ca România să investească masiv în peste 5 milioane de 

cetăţeni ai acestei ţări pe zona de competenţe digitale" pentru că, din informaţiile 

de care dispune până în acest moment, "alocările pentru acest tip de măsură sunt 

zero". 

 

"Am cerut în repetate rânduri ca să mi se comunice în ce măsură există 

disponibilitate pentru a discuta aceste reforme, pentru că aceste reforme, odată 

asumate printr-un proces de negociere cu Comisia Europeană, devin obligatorii.  
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Am explicat domnului prim-ministru cât şi celorlalţi membri ai Guvernului 

prezenţi faptul că există riscul ca anumite reforme pe care ei doresc să le asume 

fără consultarea noastră, atât a organizaţiilor sindicale, cât şi a organizaţiilor 

patronale, în momentul în care şi le-au asumat, să avem reacţii, unele care să ducă 

chiar la stoparea sau blocarea acelor reforme, iar pe cale de consecinţă, pentru că 

acest program - Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă intră pe alte mecanisme, 

pe alte condiţionări, pe monitorizări bianuale poate să fie blocat şi inclusiv banii 

pentru România pot fi blocaţi. Atunci, există riscul ca din această şmecherie 

politică şi din această aroganţă şi suficienţă politică să ne trezim că vom fi scoşi 

vinovaţi pentru incapacitatea lor de a dialoga şi de a găsi pe calea unor negocieri 

transparente, soluţii la reforme", a mai spus liderul BNS. 

 

Dumitru Costin a subliniat că este dispus să participe la o întâlnire tehnică, astfel 

încât să se clarifice mai multe lucruri, iar "miercuri, săptămâna viitoare, în 

Parlament să se dezbată, să se dea un vot politic". 

 

"Vă asigur că avem toată disponibilitatea, ca şi în altă dăţi, să lucrăm în perioada 

imediat următoare, astăzi, în seara aceasta dacă este cazul, mâine, inclusiv în 

weekend - pentru că ni s-a promis că vom avea acces la mai mute informaţii legate 

de PNRR. Astăzi l-am ascultat pe domnul Ghinea care are o dicţie destul de bună 

cum ne-a lecturat din notes-ul domniei sale nişte cifre alocate pe nişte măsuri. Sper 

să vedem documentul, lucrăm, suntem dispuşi să venim, aşa cum s-a sugerat, la o 

întâlnire tehnică în cursul după-amiezii zilei de luni, astfel încât, poate se clarifică 

mai multe lucruri şi miercuri, săptămâna viitoare, în Parlament să se dezbată, să se 

dea un vot politic", a subliniat preşedintele BNS. 

 

În ceea ce priveşte mecanismul de monitorizare, Costin a menţionat că Blocul 

Naţional Sindical a oferit în urmă cu 30 de zile o soluţie pentru acest tip de 

mecanism, inspirat din modelul european. 

 

"În ceea ce priveşte mecanismul de monitorizare, pentru că a fost un pic de 

tensiune între domnul Cîţu şi ceilalţi membrii ai Coaliţei şi domnul Ciolacu şi 

echipa PSD, le-am comunicat acestora că Blocul Naţional Sindical a oferit în urmă 

cu 30 de zile o soluţie pentru acest tip de mecanism.  
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Nu am făcut altceva decât să copiem modelul european pentru că, după cum ştiţi, 

Comisia Europeană este obligată să raporteze de două ori pe an modul în care 

fiecare stat membru îşi îndeplineşte ţintele şi obiectivele de reforme asumate 

despre modul în care utilizează aceşti bani europeni. Am propus un mecanism 

similar. Asta o face Comisia în faţa Parlamentului European. Am propus un astfel 

de mecanism similar, am făcut nota de fundamentare, proiectul de lege se află de 

30 de zile la toţi liderii grupurilor politice din Parlamentul României, indiferent de 

culoarea politică. Până acum nu am primit niciun feedback de la ei", a mai spus 

liderul BNS. 

 

Preşedintele PSD, Marcel Ciolacu, a venit la Guvern alături de prim-

vicepreşedintele PSD Sorin Grindeanu, Dumitru Costin, liderul BNS, şi Florin 

Jianu, preşedinte al Consiliului Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi Mijlocii 

din România. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Întâlnire tensionată între Cîțu și Ciolacu / Liderul PSD: Nu am avut 

plăcerea de a avea acces la PNRR / Premierul: Nu aș vrea să comentez 

capacitatea de înțelegere a celor cu care noi dialogăm 

Întâlnirea dintre premierul Florin Cîțu și șeful PSD Marcel Ciolacu pe tema PNRR 

s-a lăsat cu critici și ironii, de ambele părți. Marcel Ciolacu a ieșit primul după 

discuții, acuzând faptul că discuția nu a fost aplicată, că nu a avut acces la detalii, 

dar și că PNRR nu are o coerenţă şi o viziune clară. Ulterior, premierul a ieșit la 

declarații, răspunzând cu ironie la criticile PSD. 

 

"Această discuție nu are nimic special, văd că ati facut-o mai specială decât este", a 

spus premierul, întrebat de jurnaliști cum a decurs întâlnirea. 

 

Potrivit premierului este surprinzător faptul că unele sindicate și patronate au ales 

să facă parte din delegația PSD. "Surprinzător, dar asta e!", a spus Cîțu. Acesta a 

adăugat că a prezentat, nu a negociat PNRR. "Am prezentat elemente de reforma 

care au fost aprobate de coaliție, coaliție care are în spate voturile românilor, o 

reformă care este apreciată de Comisia Europeană", a precizat Cîțu. 
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Întrebat despre acuzațiile făcute de Ciolacu, premierul a afirmat că nu ar vrea să 

comenteze "capacitatea de ințelegere a celor cu care noi dialogăm de fiecare dată". 

"Am prezentat toate capitolele din PNRR, cu bugetul aferent fiecărui capitol. Pe 

urmă am intrat și în detalii, am intrat și în ordonanța care stă la baza PNRR", a mai 

spus Cîțu. 

În ceea ce privește posibilitatea ca PSD să participe la îmbunătățirea PNRR, Florin 

Cîțu a spus că "e mai complicat să credem că va exista compatibilitate pe anumite 

lucruri". 

 

"Ne uităm, am luat și propunerile sindicatelor, patronatelor și celor ale PSD și ne 

uităm la ele, dar doar dacă exista, prin minune, vreo componentă care sa fie în 

spiritul a ceea ce vrem să facem în această țară. Astăzi, programul de reforme 

corectează ceea ce s-a făcut în ultimii ani de zile când PSD a fost la guvernare", a 

adăugat Cîțu. 

 

Legat de prezentarea PNRR în Parlament, Cîțu a spus că "este un program al 

Guvernului așa cum este în majoritatea țărilor, nu trebuie sa meargă în Parlament". 

 

Aceste declarații au fost făcute după ce Marcel Ciolacu a spus că nu a avut acces la 

PNRR în timpul discuțiilor. "Am sperat astăzi să avem o discuţie mai aplicată. Nu 

am avut plăcerea de a avea acces, alături de partenerii sociali, la PNRR (...) Nu am 

avut detaliile reformelor şi aveam şi noi propuneri de reforme în acest moment, 

pentru a fi incluse în PNRR". 

 

Liderul PSD a mai spus că din punctul lor de vedere, "în continuare PNRR nu are o 

coerenţă şi o viziune clară a anilor pe care îi trăim în acest moment şi a motorului 

economic din toată Europa". 

 

"Nu cunoaştem concret ce granturi vor merge către IMM-uri, nu cunoaştem către 

sindicate care sunt reformele şi în zona de pensii. Plus că este recomandarea 

Comisiei de a avea acces la aceste informaţii.  
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Este planul naţional, nu este un plan secret. Sperăm să deblocăm acest lucru şi să 

stabilim împreună un calendar de prezentare a planului în Parlamentul României", 

a mai afirmat Ciolacu. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ciolacu: Depunem moțiune de cenzură împotriva Guvernului Cîțu, cu 

sprijinul AUR, ceea ce nu înseamnă că PSD este împotriva depunerii PNRR la 

Comisia Europeană 

Liderul social-democraților Marcel Ciolacu a anunțat joi seara, la Antena3, că în 

această sesiune parlamentară va fi depusă o moțiune de cenzură la adresa 

Guvernului Cîțu, urmând să fie solicitat și sprijinul parlamentarilor AUR. 

Ciolacu a ținut să precizeze că moțiunea de cenzură nu are scopul de a le face jocul 

unor tabere din PNL (referindu-se la competiția internă din PNL pentru președinția 

partidului, dintre Ludovic Orban și Florin Cîțu), ci vine ca urmare a faptului că 

„lucrurile nu mai pot continua așa”. 

„În aceasta sesiune depunem moțiunea. Vă spun clar, nu o depunem ca să facem 

jocurile în PNL, sau în această coaliție de guvernare a perdanţilor. Depunem 

această moțiune pentru că lucrurile nu mai pot continua așa. România are un grad 

de îndatorare de peste 60% și un deficit mult prea mare (…) După ce finalizăm 

textul moțiunii, îl transmitem și reprezentanților AUR, să-l vadă, să-l lectureze și 

eventual să vină cu modificări”, a spus Ciolacu. 

Președintele PSD a mai adăugat că moțiunea de cenzură nu trebuie interpretată ca 

un boicot în privința depunerii Planului Național de Redresare și Reziliență 

(PNRR), Comisia Europeană. Social-democrații sunt conștienți că România se află 

în întârziere, a explicat Ciolacu la Antena3, dând ca exemplu Bulgaria și Polonia 

care au depus deja planurile lor și care au și avut acordul din partea tuturor 

partidelor parlamentare, inclusiv a celor din opoziție, care au fost consultate în 

privința proiectelor propuse spre finanțare. 
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„Noi am zis că trebuie depus totuși PNRR-ul la Comisia Europeană cât mai repede 

și că nu vom depuse moțiunea de cenzură înainte de acest pas, să nu se spună că 

noi am fi împotriva depunerii. PSD nu se împotrivește ca PNRR să ajungă la 

Comisia Europeană, mai ales că alte țări, Bulgaria și Polonia și-au trimis deja 

planurle, au făcut ceea ce România nu a făcut. Bulgaria și-a depus PNRR-ul acum 

o săptămână, în condițiile în care acolo vor avea loc alegeri anticipate, deci există 

campanie electorală, și totuși s-a ajuns la un consens politic. La fel, Polonia a 

depus PNRR prin consens politic”, a spus Ciolacu. 

Președintele PSD a mai precizat că PSD este precoupat de modul în care vor fi 

cheltuiți banii, de faptul că e necesar să existe un organism de control care să 

verifice cheltuielile. 

„(…) Ne interesează controlul, urmărirea cheltuirii acestor bani care vor veni prin 

PNRR. Ar trebui să existe un organism de control și nu unul neapărat politic. (…) 

Pentru că trebuie să reține că PNRR este pentru reformă, nu pentru clientela 

politică. Dacă reforma nu se va face, banii din PNRR nu mai vin”, a comentat 

Ciolacu. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ministerul Afacerilor Interne: O serie de modificări ale prevederilor 

Codurilor Penal şi de Procedură Penală devin aplicabile începând de vineri 

O serie de modificări ale prevederilor Codurilor Penal şi de Procedură Penală 

devin aplicabile, de vineri, odată cu intrarea în vigoare a Legii privind 

monitorizarea electronică în cadrul unor proceduri judiciare şi execuţional penale, 

transmit reprezentanții MAI, conform Agerpres. 

Printre acestea, încălcarea de către persoana aflată în arest la domiciliu a obligaţiei 

de a nu părăsi imobilul ori nerespectarea de către aceasta a itinerariului sau a 

condiţiilor de deplasare va constitui infracţiunea de evadare, urmând a se aplica 

regulile privind concursul de infracţiuni, informează un comunicat al MAI 

transmis, joi, AGERPRES. 
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„Atunci când, cu rea-credinţă, inculpatul încalcă obligaţia de a nu părăsi imobilul 

ori nu respectă itinerarul sau condiţiile de deplasare stabilite potrivit legii, organul 

de supraveghere are dreptul de a-l prinde pe inculpat şi de a-l prezenta de îndată 

procurorului, în cursul urmăririi penale, judecătorului de cameră preliminară, în 

procedura de cameră preliminară, sau instanţei de judecată, în cursul judecăţii”, 

arată sursa citată. 

De asemenea, se va indica în mod expres perioada de timp, precum şi, după caz, 

locul de muncă, instituţia de învăţământ, unitatea sanitară sau alt loc în care se 

aprobă deplasarea inculpatului. 

În cadrul programului de supraveghere, se va stabili ca, cel puţin o dată la 7 zile 

calendaristice, persoana aflată sub control judiciar să se prezinte la organul de 

poliţie desemnat cu supravegherea sa. 

Potrivit noilor prevederi, darea în urmărire se va dispune, prin ordin, de 

Inspectoratul General al Poliţiei Române, dar şi de Direcţia Generală de Poliţie a 

Municipiului Bucureşti sau, după caz, de inspectoratul de poliţie judeţean. 

După comunicarea măsurii privind arestul la domiciliu, inculpatul are obligaţia de 

a se deplasa de îndată la imobilul indicat potrivit legii, în vederea executării 

măsurii. 

„În vederea verificării situaţiei de fapt, organul de supraveghere are acces, în 

condiţiile legii, la documente, imagini, înregistrări audio-video sau orice înscrisuri 

necesare, deţinute de autorităţile sau instituţiile publice, persoanele juridice ori 

persoanele fizice”, prevăd noile reglementări. 

La nivelul Ministerului Afacerilor Interne au fost luate măsuri pentru instruirea 

personalului cu privire la aceste modificări legislative, precum şi pentru informarea 

despre noile obligaţii legale a persoanelor faţă de care s-a dispus măsura arestului 

la domiciliu sau a controlului judiciar. 

„Legea privind monitorizarea electronică în cadrul unor proceduri judiciare şi 

execuţional penale reglementează înfiinţarea, organizarea şi funcţionarea 

Sistemului informatic de monitorizare electronică (SIME), modul de utilizare a 

dispozitivelor electronice de supraveghere şi modul de acţiune în situaţia generării 

unor alerte”, precizează MAI. 
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SIME va deveni operaţional cel mai târziu la data de 1 martie 2022. Într-o primă 

etapă, monitorizarea electronică se va aplica în sistem pilot, pentru cazurile de 

violenţă domestică în care a fost emis un ordin de protecţie. 

 (Sursa: G4Media.ro) 

 

 Catalin Drula anunta proiectarea a trei noduri rutiere pe A 1, A 2 si A 3. 

CNAIR confirma semnarea contractului 

Ministrul Transporturilor, Catalin Drula, a anuntat, joi, 20 mai, ca vor fi proiectate 

trei noi noduri rutiere pe A1, A2 si A3, dupa ce, in luna martie, a fost semnat un 

contract similar pentru alte sase noduri rutiere. 

 

CNAIR a confirmat apoi ca a semnat contractul. 

 

"Joi, 20.05.2021, C.N.A.I.R. S.A. a semnat contractul "Elaborare Studiu de 

Fezabilitate si Proiect Tehnic de Executie privind realizarea a 3 noduri rutiere pe 

Autostrazile A1, A2, A3" cu SEARCH CORPORATION S.R.L. Valoarea 

contractului este de 1.367.790,97 lei fara TVA, sursa de finantare fiind din Fonduri 

Europene Nerambursabile", a transmis, joi, CNAIR. 

 

Durata contractului este de 10 luni de la data de incepere. 

 

Obiectul contractului de servicii consta in elaborarea SF si a PTE pentru: 

- Nod Rutier Autostrada A1 (km 73+100) - DJ 702F (Ionesti); 

 

- Nod Rutier Autostrada A2 (km 90+100) - DJ 306 si DN3A (Dragos Voda); 

 

- Nod Rutier Autostrada A3 km (36+700) - DJ 101C la Gruiu (Sector Bucuresti - 

Ploiesti). 

 

 

 

https://ziare.com/catalin-drula/
https://ziare.com/catalin-drula/stiri-catalin-drula/executie-record-pe-fondurile-europene-unde-se-duc-banii-1676118
https://ziare.com/social/servicii/
https://ziare.com/social/capitala/
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Castigatorul va presta urmatoarele servicii si va elabora, printre altele, urmatoarele 

documente: 

 

- Realizarea Studiului de Fezabilitate,, 

 

- Intocmirea documentatiei suport si asistenta acordata Autoritatii Contractante 

pentru depunerea si sustinerea aplicatiei de finantare 

 

- Realizarea Proiectului pentru Autorizarea Executarii Lucrarilor de Construire si 

asistenta tehnica pana la obtinerea Autorizatiei de Construire de catre Autoritatea 

Contractanta (CNAIR), 

 

- Realizarerea Proiectului Tehnic de Executie, 

 

- Documentatia de atribuire a contractelor de executie lucrari, 

 

- Asistenta tehnica acordata Autoritatii Contractante in perioada derularii 

procedurilor de achizitie publica pentru executie lucrari. 

 

In data de 18.03.2021, CNAIR a semnat contractul pentru elaborarea Studiului de 

Fezabilitate si a Proiectului Tehnic de Executie necesare realizarii a 6 noduri 

rutiere pe Autostrazile A1 si A3, in zona de Vest a Romaniei, si anume: 

 

- Nod rutier: A1 (km 326+155) - DJ 704 (Cugir) 

 

- Nod rutier: A1 (km 362+813) - DC 129 (Santuhalm) 

 

- Nod rutier: A1 (km 485+030) - DJ 609E (Recas) 

 

- Nod rutier: A1 (km 450+210) - DJ 609 (Bethausen) 

 

- Nod rutier: A1 (km 528+509) - DJ 682G (Cruceni) 

 

- Nod rutier: A3 (km 39+940) - DN 1P (Spinus) 

 

https://ziare.com/social/lucrari/
https://ziare.com/social/stiri-sociale/filmari-cu-drona-de-la-constructia-podului-de-la-braila-1679640
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"In aceasta dimineata a fost semnat contractul pentru proiectarea a 3 noduri rutiere 

pe autostrazile care radiaza din Bucuresti, anume A1, A2 si A3", a scris, joi, 

pe Facebook, Catalin Drula. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministerul Sănătăţii: Vaccinul împotriva HPV, distribuit către direcţiile de 

sănătate publică 

Ministerul Sănătăţii informează că a distribuit 40.000 de doze de vaccin împotriva 

HPV (Human Papilloma Virus) către direcţiile de sănătate publică din ţară. 

 

Potrivit MS, cele 40.000 de doze de vaccin urmează să fie repartizate medicilor de 

familie. 

 

"Ministerul Sănătăţii a distribuit 40.000 de doze de vaccin împotriva HPV către 

direcţiile de sănătate publică din ţară, acestea urmând să repartizeze medicilor de 

familie dozele solicitate", informează MS pe pagina de Facebook. 

 

Achiziţionarea vaccinului împotriva HPV, pentru imunizarea fetelor cu vârsta 

cuprinsă între 11 şi 14 ani, se realizează de către Ministerul Sănătăţii pe baza 

solicitărilor părinţilor/reprezentanţilor legali transmise medicilor de familie.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 USR PLUS propune ca directorii interimari din școli să fie aleși de consiliile 

de administrație, ca prim pas spre descentralizare în învățământ / Senatorul 

Ștefan Pălărie: Ne dorim ca toate funcțiile de conducere din preuniversitar să 

fie ocupate prin concurs 

USR PLUS a depus, joi, o inițiativă legislativă privind alegerea directorilor 

interimari de către consiliul de administrațíe al școlilor, în situația vacantării 

funcțiilor, ca prim pas spre autonomia și descentralizarea unităților de învățământ. 

https://ziare.com/facebook/
https://www.facebook.com/MinisterulSanatatii/posts/1441309479557146
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Proiectul le oferă posibilitatea cât mai multor cadre didactice de a candida la 

funcția interimară prin eliminarea cerinței apartenenței la Corpul Național de 

Experți în Management Educațional, precizează un comunicat de presă al USR 

PLUS. 

Noile prevederi ar da posibilitatea revocării directorilor în oglindă, pe parcursul 

anului de interimat, de către consiliul de administrație sau consiliul profesoral al 

școlii. 

Inițiatorul propunerii legislative, Ștefan Pălărie, președintele Comisiei pentru 

Muncă din Senat, susține că toate funcțiile de conducere din sistemul de 

învățământ preuniversitar trebuie să fie ocupate prin concurs, la care să participe 

cât mai multe cadre didactice. 

„Îmi doresc concursuri transparente prin care funcțiile de director de școală să fie 

ocupate de cadre didactice competente și profesioniste. Descentralizarea, 

autonomia unităților școlare împreună cu profesionalizarea managementului școlar 

reprezintă obiectivul mandatului meu de parlamentar. Voi iniția propuneri 

legislative și voi urmări implementarea acestora pentru a mă asigura că la finalul 

mandatului obiectivul meu este îndeplinit’’, a declarat Ștefan Pălărie, potrivit 

sursei citate. 

Mandatele directorilor numiți pe baza concursului național din 2016 au ajuns la 

termen încă din ianuarie 2021. În acel moment au fost înlocuite, prin decizia 

inspectoratelor școlare, aproximativ 800 de persoane care obținuseră funcția prin 

concurs național cu alte cadre didactice de la alte unități școlare sau chiar de pe 

raza altor unități administrativ-teritoriale. La finalul lunii august vor expira toate 

mandatele directorilor, dar și detașările, precizează USR PLUS. 

„Prin acest proiect facem un pas important spre implicarea comunității în viața 

școlii. Consiliul de administrație reunește elevii, părinții, profesorii, autoritățile 

locale și este o punte către toți actorii importanți din comunitate. (…) Este un 

semnal că schimbarea trebuie să aibă în centru elevii”, a declarat Silvia Dinică, 

membru în Comisia de Învățământ, co-semnatar al proiectului de lege. 

Irineu Darău, senator USR PLUS, a precizat că este de dorit ca interimatele să fie 

întotdeauna o variantă temporară, de ultim resort. 
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„Însă știm că pe alocuri se va ajunge la această situație și trebuie sa ne asigurăm că 

directorii interimari sunt cei mai competenti oameni pentru școala respectivă, 

validați de către Consiliul de Administrație. (…) voi urmări îndeaproape anul 

acesta atât concursurile pentru directori cât și eventualele numiri interimare”, a 

afirmat Irineu Darău. 

Proiectul de lege este semnat de 70 de senatori și deputați. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 INS: Capacitatea de cazare turistică a scăzut în primul trimestru cu aproape 

2% 

Capacitatea de cazare turistică în funcţiune a structurilor de primire turistică a fost, 

în primul trimestru al acestui an, cu 1,9% mai mică decât în perioada similară a 

anului trecut, conform datelor centralizate de Institutul Naţional de Statistică. 

 

În totalul capacităţii de cazare turistică în funcţiune, hotelurile au deţinut o pondere 

de 57,7%, pensiunile agroturistice 15,3%, pensiunile turistice 12,7%, vilele 

turistice 4,4%, hostelurile 3,5%, motelurile 3,4%, cabane turistice 1,9% şi celelalte 

tipuri de structuri de primire turistică cu funcţiuni de cazare turistică 1,1%. 

 

Hotelurile clasificate cu 3 stele au reprezentat 44,1% din totalul capacităţii de 

cazare turistică în funcţiune a hotelurilor, fiind urmate de cele cu 4 stele (37,3%), 

cu 2 stele (10,5%), cu 5 stele (6,9%), cu o stea (1%) şi de cele neclasificate (0,2%). 

 

Pe judeţe, cea mai mare pondere a capacităţii de cazare turistică în funcţiune o 

deţine judeţul Braşov cu 12,8%, urmat de municipiul Bucureşti cu 10,4%, judeţul 

Prahova cu 5,8%, judeţele Cluj şi Maramureş cu câte 5%, judeţul Vâlcea cu 4,8%, 

Suceava şi Sibiu cu câte 4,3%, judeţul Mureş cu 3,6% şi judeţul Constanţa cu 3%. 

 

Numărul de sosiri ale turiştilor în structurile de primire turistică cu funcţiuni de 

cazare turistică a fost în primele trei luni ale anului 1.410.500, din care 1.346.000 

sosiri ale turiştilor români (95,4%) şi 64.500 ale turiştilor străini (4,6%). 

 

https://cdn.g4media.ro/wp-content/uploads/2021/05/USR-PLUS-initiativa-legislativa-numiri-directori-preuniversitar.pdf
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Pe categorii de clasificare, din numărul total de sosiri turişti români cazaţi au fost 

înregistraţi 51,7% în structurile de cazare turistică clasificate cu 3 stele, urmând 

cele cu 4 stele (31%), cu 2 stele (11,3%), cu 5 stele (4,4%), cu o stea (1,3%) şi cele 

neclasificate pe stele (0,3). 

Sosirile în hoteluri au reprezentat 65,8% din numărul total de sosiri, 64,5% 

reprezentând sosiri turişti români şi 91,3% sosiri turişti străini. Aceştia din urmă s-

au cazat în hoteluri cu 4 şi 3 stele, în proporţie de 77%. 

 

Numărul de înnoptări în structurile de primire turistică a fost 2.608.800, din care 

2.459.700 înnoptări turişti români (94,3%) şi 149.100 înnoptări turişti străini 

(5,7%). 

 

Pe categorii de clasificare, 50,3% din totalul înnoptărilor au fost înregistrate în 

structurile de cazare turistică clasificate cu 3 stele, 32,3% în structurile cu 4 stele, 

10,8% în cele cu 2 stele, 5% în cele cu 5 stele, 1,2% cu o stea şi 0,4% în structurile 

neclasificate. 

 

În hoteluri au fost înregistrate 1.751.000 înnoptări (67,1% din total înnoptări), din 

care 1.613.600 înnoptări ale turiştilor români (65,6% din total înnoptări români) şi 

137.400 înnoptări ale turiştilor străini (92,2% din total înnoptări străini). 

 

Cei mai mulţi turişti străini au sosit în primul trimestru din ţări din Europa 

(82,8%). Înnoptările turiştilor străini care provin din ţări europene au reprezentat 

83,1% din totalul înnoptărilor turiştilor străini. 

 

Indicele de utilizare netă a capacităţii de cazare turistică în funcţiune în trimestrul I 

2021 a fost în scădere cu 5,2 puncte procentuale faţă de aceeaşi perioadă din 

2020. Acesta a fost de 17,2% la total structuri de primire turistică cu funcţiuni de 

cazare, la hoteluri de 20%, vile turistice 17%, cabane turistice 15,6%, hanuri 

15,4% pensiuni turistice 14,2%, bungalouri 13,4%, pensiuni agroturistice 12,8%, 

popasuri turistice 12,5%, hosteluri 11,6% şi sub 11% la celelalte tipuri de structuri 

de primire turistică. Hotelurile au înregistrat cel mai mare indice de utilizare 

(34,2%) în zona turistică "staţiuni din zona montană". 
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Pe judeţe, indici de utilizare mai mari s-au înregistrat la structurile de primire 

turistică cu funcţiuni de cazare din Covasna (28,5%), Bihor (25,6%), Braşov 

(24,9%), Prahova (23,7%), Mureş (21,6%), Caraş Severin (21,2%), Suceava 

(20,5%), Gorj (19,7%), Galaţi (18,9%), Vâlcea (18,4%), Brăila (17,9%), Arad 

(17,3%), Alba (17,0%), Iaşi şi Vaslui (fiecare cu câte 16,9%), Sibiu (16,0%), 

Constanţa (15,3%), Bacău (14,5%), Mehedinţi şi Argeş (fiecare cu câte 14,4%), 

Satu-Mare (14,2%), Harghita şi Bistriţa Năsăud (fiecare cu câte 13,7%) şi 

Municipiul Bucureşti (13,5%).  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Fonduri UE 2021: Max. 70.000 EUR pentru tineri fermieri și 15.000 EUR 

pentru ferme mici. Ghidurile propuse 

Tinerii fermieri vor putea obține fonduri europene de 40.000-70.000 de euro pe 

proiect, iar fermele mici, câte 15.000 de euro, prin liniile de finanțare 6.1 și 6.3 din 

Programul Național de Dezvoltare Rurală, care urmează să fie lansate probabil în a 

doua parte a anului 2021, în perioada tranzitorie.   

Agenția pentru Finanțarea Investițiilor Rurale (AFIR) a scos în dezbatere publică 

ghidurile solicitantului: 

Submăsura 6.1 - fonduri europene pentru tineri fermieri 

În ediția din anul 2021, „Sprijin pentru instalarea tinerilor fermieri” ar urma să 

acorde sprijin mai mare decât în anii trecuți (când se oferea pânî la 50.000 euro). 

Măsura 2: De ce își publică antreprenorii anunțurile pe StartupCafe.ro 

Conform propunerii oficiale de Ghid al solicitantului, pe anul 2021, sprijinul va fi 

acordat sub formă de sumă forfetară pentru implementarea obiectivelor prevăzute 

în Planul de afaceri, pentru o perioadă de maxim 3 ani: 

 70 000 de euro pentru exploatațiile care integrează în planul de afaceri 

operațiuni de condiționare - procesare sau agricultura ecologică pentru 

exploatațiile între 30.000 € SO și 50.000 € SO; 

https://portal.afir.info/informatii_institutionale_dezbatere_publica_documente_supuse_dezbaterii_publice
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 60 000 de euro pentru exploatațiile care integrează în planul de afaceri 

operațiuni de condiționare - procesare sau agricultura ecologică pentru 

exploatațiile 12.000 € SO și 29.999 SO 

 50.000 de euro pentru exploatațiile între 30.000 € SO și 50.000 € SO; 

 40.000 de euro pentru exploatațiile între 12.000 € SO și 29.999 € SO. 

(SO vine de la standard output, coeficient care se calculează în funcție de tipurile 

de recoltă folosind acest calculator) 

Sprijinul pentru instalarea tinerilor fermieri se va acorda sub formă de sumă 

forfetară în două tranșe, astfel: 

 75% din cuantumul sprijinului la semnarea Contractului de finanțare; 

 25% din cuantumul sprijinului se va acorda în funcţie de implementarea 

corectă a Planului de afaceri, fără a depăși trei ani (inclusiv pentru 

exploatațiile pomicole), de la semnarea contractului  de finanțare. 

Tineri fermeri 2021: Cine poate beneficia de fonduri nerambursabile 

Solicitanţi eligibili pentru sprijinul financiar nerambursabil acordat prin această 

submăsură sunt: 

 Tânărul fermier  - persoană cu vârsta de până la 40 de ani inclusiv (până cel 

mult cu o zi înainte de a împlini 41 de ani) la momentul depunerii cererii de 

finanțare, care deține competențele și calificările profesionale adecvate și 

care se stabilește pentru prima dată într-o exploatație agricolă ca șef al 

respectivei exploatații. 

 Persoana juridică cu mai mulţi acţionari unde un tânăr fermier în sensul art. 

2 din R(UE) 1305/2013 se instalează și exercită un control efectiv pe termen 

lung în ceea ce privește deciziile referitoare la gestionare, la beneficii și la 

riscurile financiare legate de exploatație. 

 

 

https://so.afir.info/
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Exploataţia agricolă trebuie să fie înregistrată de solicitant, în nume propriu, 

conform formei de organizare pentru accesarea sprijinului, la Primărie în Registrul 

Agricol, la APIA în Registrul Unic de Identificare şi la ANSVSA în Registrul 

Exploataţiilor – după caz, înainte de solicitarea sprijinului pentru instalarea 

tinerilor fermieri. 

Categoriile de solicitanţi eligibili în cadrul Submăsurii 6.1 „Sprijin pentru 

instalarea tinerilor fermieri”, în funcție de forma de organizare sunt: 

1. persoană fizică înregistrată şi autorizată în conformitate cu prevederile 

Ordonanţei de Urgenţă a Guvernului nr. 44/2008, cu modificările şi completările 

ulterioare: 

 individual şi independent, ca persoană fizică autorizată (PFA); 

 ca întreprinzător titular al unei întreprinderi individuale (II); 

 ca întreprinzător titular al unei întreprinderi familiale (IF); 

2. asociat unic şi administrator al unei societăţi cu răspundere limitată – SRL, 

înfiinţată în baza Legii nr. 31/1990 republicată, cu modificările şi completările 

ulterioare; 

3. asociat majoritar (majoritate absolută 50%+1) și administrator al unei societăţi 

cu răspundere limitată – SRL, înfiinţată în baza Legii nr. 31/1990 republicată, cu 

modificările şi completările ulterioare. 

Tânărul care se instalează (cel care reprezintă societatea în relaţia cu AFIR) va fi 

membrul asociat desemnat de către asociaţi ca administrator al societăţii. 

 Ghidul_Solicitantului_sM_6.1_-_CONSULTATIV (1) by claus_44 on Scribd 

Submăsura 6.3 - fonduri nerambursabile pentru ferme mici 

Și în acest an, sprijinul public pentru fermele mici va fi tot de 15.000 de euro pe 

proiect. 

Sprijinul nerambursabil se acordă pentru o perioadă de maximum 3 ani: 

      75% din cuantumul sprijinului la semnarea Deciziei de finanțare; 

https://www.scribd.com/document/508621426/Ghidul-Solicitantului-sM-6-1-CONSULTATIV-1#from_embed
https://www.scribd.com/user/126392082/claus-44#from_embed
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      25% din cuantumul sprijinului se va acorda în funcţie de 

IMPLEMENTAREA CORECTĂ a Planului de afaceri, până la 31 

decembrie 2025, fără a depăși trei ani  de la semnarea Deciziei de finanțare. 

Acordarea sprijinului va fi proporțională cu gradul de îndeplinire a Planului de 

afaceri. 

Solicitanţii (reprezentanții legali) eligibili pentru sprijinul financiar nerambursabil 

acordat prin această submăsură trebuie să îndeplinească următoarele condiţii 

obligatorii: 

 să fie fermieri care au drept de proprietate și/sau drept de folosinţă pentru o 

exploatație agricolă  care intră în categoria de fermă mică1 cu excepția 

persoanelor fizice neautorizate; 

 să fie persoane juridice române; 

 să acţioneze în nume propriu; 

 să aibă vârsta de cel puţin 18 ani împliniţi la data depunerii Cererii de 

finanţare; 

 să aibă studii  minime de 8  clase; 

1. să se încadreze într-una din formele de organizare de mai jos la data 

depunerii Cererii de finanțare, indiferent de data înființării formei respective 

de organizare: 

2. persoană fizică înregistrată şi autorizată în conformitate cu prevederile OUG 

nr. 44/ 2008, cu modificările și completările ulterioare: 

3. ca persoană fizică autorizată; 

4. ca întreprinzător titular al unei întreprinderi individuale; 

5. ca întreprindere familială; 

6. societate cu răspundere limitată cu asociat unic/ majoritar  înfiinţată în baza 

Legii nr. 31/ 1990, reprezentată prin: 

- asociat unic care are şi calitatea de administrator al societăţii; 
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- asociat majoritar care are și calitatea de administrator al societăţii. În cazul 

persoanei juridice cu acţionariat multiplu, asociatul majoritar trebuie să exercite 

controlul efectiv pe întreaga durată de valabilitate a Deciziei de finanțare. 

În categoria SRL-uri este inclusă și microîntreprinderea înfiinţată de 

întreprinzătorul debutant („societate cu răspundere limitată - debutant” sau „S.R.L. 

- D.”) în baza prevederilor OUG nr. 6/ 2011 cu condiția respectării criteriilor 

prevăzute de legislația europeană și națională în vigoare pentru schema de 

minimis, pe durata de valabilitate a Deciziei de finanțare. 

 să respecte încadrarea în categoria de microîntreprinderi1 sau întreprinderi 

mici1, indiferent de forma de organizare economică; 

 să nu creeze condiţii pentru a obţine în mod necuvenit un avantaj, în sensul 

prevederilor art. 60 din Regulamentul (UE) nr. 1306/ 2013, cu modificările 

şi completările ulterioare, în orice etapă de derulare a proiectului. 

Exploataţia agricolă trebuie să îndeplinească următoarele condiţii obligatorii: 

1. are o dimensiune economică cuprinsă între 4.000 – 11.999 € S.O. (valoare 

producţie standard) 

2. este înregistrată cu cel puțin 24 de luni înainte de solicitarea sprijinului, în 

Registrul Unic de Identificare – APIA și/ sau în Registrul Național al 

Exploatațiilor – ANSVSA, ANZ, sau la Primărie în Registrul agricol2, de 

către solicitant: 

   în nume propriu (persoană fizică) sau 

 sub forma de organizare eligibilă pentru accesarea sprijinului prin 

intermediul submăsurii 6.3. 

Sprijinul va fi utilizat pentru realizarea Planului de afaceri şi activitatea economică 

desfăşurată de beneficiar. 

Cheltuielile propuse în Planul de afaceri, inclusiv capitalul de lucru, achiziția de 

teren sau material biologic, efectuare de studii precum cel pentru sectorul pomicol, 

sau privind potenţialul agricol precum şi activităţile relevante pentru 
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implementarea corectă a Planului de afaceri aprobat pot fi eligibile, indiferent de 

natura acestora. 

(Sursa: startupcafe.ro) 

 

 Bogdan Aurescu participă la reuniunea Comitetului Miniştrilor al 

Consiliului Europei 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, va participa, vineri, la cea de-a 

131-a reuniune a Comitetului Miniştrilor al Consiliului Europei (CoE), care va 

avea loc în sistem videoconferinţă, printre temele de pe agendă fiind democraţia, 

conflicte şi crize în Europa. 

 

Reuniunea ministerială se va desfăşura sub mandatul Germaniei, care deţine 

Preşedinţia-în-exerciţiu a Comitetului Miniştrilor, a informat un comunicat al 

MAE transmis AGERPRES. 

 

Printre subiectele principale aflate pe agenda reuniunii, care urmează a fi dezbătute 

de către statele membre, se numără responsabilitatea partajată pentru siguranţa 

democratică în Europa, care include temele privind cadrul strategic al Consiliului 

Europei şi activităţile din perioada următoare; drepturile omului în era digitală; 

raportul anual al Secretarului General al CoE cu privire la drepturile omului; statul 

de drept şi democraţia în Europa; conflicte şi crize în Europa, precum şi discutarea 

modalităţilor de garantare a eficacităţii pe termen lung a sistemului Convenţiei 

Europene a Drepturilor Omului şi cooperarea dintre CoE şi UE. 

 

În cadrul intervenţiei naţionale, ministrul Bogdan Aurescu va reitera, printre altele, 

poziţia României în favoarea eficientizării multilateralismului şi întăririi rezilienţei 

pe baza valorilor democratice şi a dreptului internaţional. 

 

Totodată, şeful diplomaţiei române va exprima susţinerea fermă pentru libertatea 

de exprimare şi combaterea discriminării, rasismului, xenofobiei şi a discursului de 

ură, a precizat sursa citată. 

(Sursa: Agerpres) 
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 România este pe ultimul loc în Uniunea Europeană la ponderea contractelor 

de muncă temporare 

România, pe ultimul loc în Uniunea Europeană la ponderea contractelor de muncă 

temporare. În 2020, unul din cinci angajaţi din Spania avea un contract de muncă 

temporar (20,1%), în Portugalia - 5%, în Letonia, Estonia, Lituania şi România - 

mai puţin de 3%, informează Mediafax. 

În 2020, circa 0,9% dintre contractele de muncă din economia locală erau contracte 

temporare, o pondere similară cu cea înregistrată în anul precedent, scrie Ziarul 

Financiar. 

România a fost pe ultimul loc în Uniunea Europeană la ponderea contractelor de 

muncă temporare în totalul contractelor de muncă în economie în anul 2020, 

conform datelor de la Eurostat, oficiul european de statistică. 

În 2020, circa 0,9% dintre contractele de muncă din economia locală erau contracte 

temporare, o pondere similară cu cea înregistrată în anul precedent, de 1,1%. 

Astfel, numărul contractelor de muncă temporare din România a fost de 80.000 

anul trecut, în scădere de la 92.000 în 2019, după cum arată statisticile Eurostat. 

La nivelul Uniunii Europene, numărul contractelor de muncă temporare a ajuns la 

aproape 22 milioane, reprezentând 10,7% din totalul contractelor de muncă din 

ţările membre. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Înființarea centrului Cyber în București a primit și acordul Parlamentului 

European / Ce au susținut europarlamentarii români 

Parlamentul European sprijină noul centru de securitate cibernetică care va avea 

sediul în București, adoptând planurile de consolidare a pregătirii și rezilienței 

Europei împotriva atacurilor cibernetice prin crearea unui centru de inovare și 

expertiză. 
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Comisarul Paolo Gentiloni a declarat, miercuri seara, la dezbaterea din Parlamentul 

European, că adoptarea Regulamentului de instituire a Centrului și rețelei europene 

de competență în domeniul securității cibernetice este o „etapă importantă în 

călătoria noastră colectivă de îmbunătățire a suveranității digitale”. 

„Centrul va dezvolta și implementa – împreună cu statele membre, industria și 

comunitatea academică – o agendă comună pentru dezvoltarea tehnologiei și 

pentru desfășurarea sa largă în domenii de interes public și în afaceri, în special 

pentru IMM-uri”, a spus comisarul, anunțând că deja Comisia a început lucrările 

privind înființarea centrului și a rețelei. 

Mai mulți europarlamentari din România au intervenit în dezbatere. 

Siegfried Mureşan (PNL, grupul PPE) a spus că prin crearea acestui centru, 

capacitatea Uniunii Europene de a se proteja împotriva atacurilor cibernetice va fi 

întărită. 

„Avem, în Uniunea Europeană, peste 600 de centre care se ocupă de securitate 

cibernetică. Acum este momentul să aducem toate aceste resurse la un loc – 

contribuția sectorului privat, cercetarea, expertiza de la nivelul autorităților publice 

– și să facem din Uniunea Europeană un lider în materie de securitate, un lider în 

materie de securitate cibernetică”, a declarat Mureșan. 

Despre faptul că Bucureștiul a fost ales să găzduiască noul centru, Siegfried 

Mureșan a declarat că este „un câștig pentru România și este un câștig pentru 

Uniunea Europeană”. 

„Există foarte mulți lucrători talentați în acest domeniu și România a fost un lider 

în a genera start-up-uri, noi companii de succes din acest domeniu. Aș dori să 

mulțumesc tuturor statelor membre pentru faptul că au dat României această șansă. 

Sunt sigur că decizia de a aloca acest sediu României se va dovedi a fi un succes”, 

a mai spus Siegfried Muresan 

Dragoș Pîslaru (USR PLUS, grupul Renew Europe) a afirmat că atacurile 

cibernetice au devenit tot mai complexe, „mai greu de depistat și mai bine țintite”, 

iar pandemia de COVID-19 a favorizat frecvența lor, deoarece prin activitatea în 

mediul online. 
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„Trebuie să fim conștienți că atacurile și crimele cibernetice sunt una dintre 

provocările prezentului. (…) Înșelăciunea electronică este în creștere și ne poate 

prinde descoperiți în fiecare zi. Incidentele de securitate au devenit mai greu de 

observat și motivația principală rămâne, în continuare, cea financiară”, a spus 

Pîslaru. 

În opinia sa, centrul Cyber va crea oportunități pentru dezvoltarea industriei și 

pentru dezvoltarea huburilor digitale. 

„Și unde altundeva să înființăm acest centru, dacă nu în cel mai nou hub cu 

potențial de inovare al continentului european. (…) sunt convins că este o 

oportunitate de a arăta că inovarea poate curge de la est la vest și de la sud la 

nord”, a spus Pîslaru referindu-se la faptul că centrul va fi în București. 

Dragoş Tudorache (USR PLUS, grupul Renew) consideră că tehnologia și spațiul 

cibernetic sunt „noul câmp pe care se poartă luptele pentru supremația globală”. 

Tudorache este de părere că trei sunt aspectele improtante în materie de securitate 

cibernetică. 

„În primul rând, trebuie să începem să gândim mult mai ambițios. SUA și China 

investesc sume de ordinul sutelor de miliarde pentru securitatea cibernetică, pentru 

infrastructura necesară și pentru inovație în acest domeniu. Trebuie să începem să 

avem același nivel de ambiție, dacă ne dorim să fim într-adevăr un actor geopolitic 

în era digitală și, deci, trebuie să ne propunem să investim mai mult și în acest 

centru de competență. În al doilea rând, trebuie să alegem o tabără, să facem echipă 

și să înclinăm astfel balanța globală în securizarea spațiului cibernetic, iar alegerea 

e simplă. Statele Unite sunt aliatul și partenerul nostru principal, împreună putem 

să facem față Chinei. În al treilea rând, vreau să asigur că România, țara pe care o 

reprezintă în acest Parlament și care va găzdui centrul de competență, înțelege 

responsabilitatea care îi revine și importanța strategică a acestui centru, a spus 

europarlamentarul USR PLUS. 

Din partea grupului S&D, Maria Grapini (Partidul Puterii Umaniste) a insistat că 

noul centru de competențe trebuie să sprijine IMM-urile. 
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„Sper să fie sprijinite, pentru că, da, în Uniunea Europeană avem foarte multe 

IMM-uri. Din păcate, nu toate au acces la cercetare și inovare și cred foarte mult 

că, cu ocazia înființării acestui centru, putem să sprijinim și IMM-urile, putem să 

punem la un loc cercetarea și inovarea, să avem instrumente prin care, într-adevăr, 

să avem o apărare cibernetică împotriva atacurilor cibernetice mai bună, pentru că, 

până la urmă, dezvoltarea tehnologiei merge pas în pas și cu atacurile cibernetice”, 

a spus Maria Grapini. 

Context 

La 13 septembrie 2017, Comisia Europeană a adoptat un pachet privind securitatea 

cibernetică cu o serie de inițiative menite să îmbunătățească în continuare 

reziliența, disuasiunea și apărarea cibernetică. Un an mai târziu, Comisia a 

prezentat o propunere de creare a unui centru european de competență în materie 

de securitate cibernetică, cu o rețea conexă de centre naționale de coordonare. 

Inițiativa urmărește să îmbunătățească și să consolideze capacitatea UE în materie 

de securitate cibernetică, prin stimularea ecosistemului european tehnologic și 

industrial de securitate cibernetică, precum și prin coordonarea și punerea în 

comun a resurselor necesare în Europa. 

Centrul de competențe va deveni principalul organism de gestionare a resurselor 

financiare ale UE dedicate cercetării în materie de securitate cibernetică în cadrul 

celor două programe propuse – Europa digitală și Orizont Europa – în cadrul 

financiar multianual pentru perioada 2021-2027. 

Consiliul Uniunii Europene a adoptat, pe 20 aprilie, regulamentul de instituire a 

centrului Cyber din București, Centru european industrial, tehnologic și de 

cercetare în materie de securitate cibernetică, și a rețelei acestuia. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 

 

 

https://www.g4media.ro/centrul-cyber-din-bucuresti-unda-verde-din-partea-consiliului-ue.html
https://www.g4media.ro/centrul-cyber-din-bucuresti-unda-verde-din-partea-consiliului-ue.html
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 România va construi apeducte pe sub Prut pentru a asigura cu apă potabilă 

mai multe raioane din Republica Moldova 

România și Republica Moldova au semnat, joi, un acord la nivel guvernamental 

care vor permite construirea de către România a unor apeducte ce au rolul de a 

putea aproviziona cu apă potabilă mai multe raioane din vestul și centrul 

Republicii Moldova. 

„Acordul are un caracter de noutate, oferind cadrul juridic necesar pentru ca o 

companie din România să construiască apeducte cu subtraversarea râului Prut 

pentru alimentarea cu apă potabilă din județul Iași din România în raioanele 

Nisporeni, Ungheni, Glodeni și Fălești din Republica Moldova, între localitățile: 

Măcărești (România) – Măcărești (Republica Moldova), Sculeni (România) – 

Sculeni (Republica Moldova), Ungheni (România) – Ungheni (Republica 

Moldova) și în sectorul localității Tabăra (România)”, se arată într-un comunicat al 

Ambasadei României la Chișinău. 

Compania din România care va efectua aceste lucrări este compania Apavital S.A. 

din Iași, a comunicat pentru G4Media Ambasada României la Chișinău 

Documentul a fost semnat de din partea Guvermului României de către 

ambasadorul României la Chișinău, Daniel Ioniță, iar din partea Guvernului 

Republicii Moldova de către Ghenadie Iurco, secretar de stat la Ministerul 

Agriculturii, Dezvoltării Regionale și Mediului. 

„România demonstrează, și prin acest proiect, seriozitate și consecvență în 

susținerea tuturor cetățenilor Republicii Moldova”, se mai arată în comunicat. 

Republica Moldova face parte din categoria țărilor cu insuficiență de apă și cu risc 

sporit la impactul schimbărilor climatice. 

Circa 80% din apa potabilă a Republicii Moldova provine din Nistru, fluviu afectat 

foarte puternic din punct de vedere ecologic. Mai mult, Ucraina intenționează să își 

sporească capacitățile energetice în zona barajului de la Naslavcea din nordul 

Republicii Moldova la granița cu Ucraina, fapt ce va înrăutăți și mai tare situația 

Nistrului și, evident, resursele de apă potabilă ale Republicii Moldova. 

(Sursa: G4Media.ro) 

https://anticoruptie.md/ro/investigatii/social/megalomania-energetica-a-ucrainei-si-consecintele-fatale-pentru-moldova?fbclid=IwAR2zclgRenAAjimwtsvnrNXEK2Ad4BzPzIRjQjU-xubY06TiMJ6lDvyxQgs
https://anticoruptie.md/ro/investigatii/social/megalomania-energetica-a-ucrainei-si-consecintele-fatale-pentru-moldova?fbclid=IwAR2zclgRenAAjimwtsvnrNXEK2Ad4BzPzIRjQjU-xubY06TiMJ6lDvyxQgs


CNSLR Fratia |  Revista Presei 21 mai 2021 25 

 

 Eurodeputaţii şi statele UE au ajuns la un acord privind certificatul sanitar 

european pentru COVID-19 

Parlamentul European şi statele UE au ajuns joi la un acord asupra certificatului 

sanitar european pentru COVID-19, menit să faciliteze călătoriile în interiorul 

blocului comunitar în condiţii de pandemie, relatează AFP, citată de Agerpres. 

Documentul, denumit ''certificat verde digital'' european, trebuie să ateste că 

titularul său a fost vaccinat anti-COVID-19, sau are un test negativ recent ori este 

imunizat după o infecţie cu noul coronavirus. 

 

Eurodeputaţii au cerut iniţial ca statele membre să suporte costul testelor PCR, 

ceea ce unele dintre ele au refuzat. Compromisul găsit menţionează necesitatea 

unor teste ''abordabile şi accesibile'', plus angajamentul Comisiei Europene de a 

mobiliza 100 de milioane de euro pentru achiziţia de teste, folosind pentru 

finanţare ''Instrumentul pentru Sprijin de Urgenţă de la nivel european'' şi, la 

nevoie, să mobilizeze încă 100 de milioane de euro suplimentare. 

 

Un alt punct divergent a fost cererea eurodeputaţilor să se garanteze că titularii 

certificatului nu vor fi supuşi carantinei sau unor teste suplimentare în ţara de 

destinaţie. Dar statele membre, în această chestiune care ţine înainte de toate de 

competenţa lor, au dorit neapărat să-şi rezerve dreptul de a institui astfel de măsuri, 

mai ales în situaţii excepţionale, precum răspândirea unor noi variante ale 

coronavirusului. 

 

Textul de compromis prevede că statele membre ''se vor abţine de la impunerea 

unor restricţii de călătorie suplimentare'', cum ar fi carantina sau noi teste, cu 

excepţia cazului în care acestea vor fi ''necesare şi proporţionale pentru sănătatea 

publică''. 

 

Certificatul sanitar european se află pe agenda summitului european din 24-25 mai. 

Acordul va trebui apoi să fie aprobat în plenul Parlamentului European la sesiunea 

din 7-10 iunie. Obiectivul este ca certificatul să devină operaţional înainte de 

sfârşitul lunii iunie. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Eveniment de susţinere a Statului Israel: FCER şi autorităţile române 

condamnă atacurile teroriste asupra populaţiei israeliene 

Un eveniment de susţinere a Statului Israel, în contextul situaţiei actuale, a avut 

loc, joi, la Bucureşti, organizat de Federaţia Comunităţilor Evreieşti din România, 

eveniment care a reunit personalităţi ale lumii politice, diplomatice, culturale, prilej 

cu care au fost condamnate ferm atacurile teroriste şi tirurile de rachete lansate în 

ultima perioadă asupra populaţiei israeliene. 

 Manifestarea a fost precedată de un moment religios oficiat de Prim-rabinul 

comunităţilor evreieşti din România, Rafael Shaffer, care s-a rugat pentru 

poporul din Israel şi pentru poporul român. 

 

Preşedintele FCER, deputatul Silviu Vexler, a subliniat, în deschidere, că Statul 

Israel este supus unui atac terorist continuu care a avut ca ţintă în primul rând 

populaţia civilă. 

 "Din păcate, în ultimele aproape două săptămâni am putut observa cum Statul 

Israel este supus unui atac terorist continuu, un atac care a avut drept ţintă în 

primul rând populaţia civilă. Suferinţa este greu de descris în cuvinte. Poate 

imaginile cu tragedia de acolo exprimă cel mai bine ceea ce s-a întâmplat cu 

adevărat, iar acum, mai mult ca niciodată, este nevoie să fim împreună, să fim 

solidari, să fim alături din toate punctele de vedere. (...) Faptul că populaţia civilă a 

fost ţinta principală, şi nu o victimă secundară, este cel mai trist şi mai dureros 

lucru", a afirmat preşedintele FCER. 

 

Preşedintele Senatului, Anca Dragu, a făcut un apel la pace şi a declarat că o 

parte dintre semenii noştri trec printr-o perioadă de restrişte, prin drame de 

neimaginat într-o lume modernă. 

 

"Fac un apel la pace şi sper ca situaţia să reintre pe făgaşul său normal într-o 

perioadă cât mai scurtă de timp. Pacea este darul pe care modernitatea ni l-a adus, 

pentru că fără pace nu putem construi, nu putem dezvolta, nu putem să ne 

împlinim. Îmi exprim ferma convingere că singura soluţie este reinstaurarea păcii 

şi reiterez dorinţa ca aceasta să se reinstaureze cât mai curând posibil", a subliniat 

Anca Dragu. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 21 mai 2021 27 

 

 

România susţine eforturile făcute de SUA, UE şi de ONU în sprijinul încetării 

focului, a reafirmat în cadrul evenimentului preşedintele Camerei Deputaţilor, 

Ludovic Orban. 

 

"Am urmărit cu foarte mare îngrijorare recentele evoluţii din Israel şi îmi exprim 

profundul regret pentru pierderile de vieţi omeneşti înregistrate în rândul populaţiei 

civile israeliene. Aceste pierderi de vieţi omeneşti trebuie evitate cu orice preţ. 

Comunitatea dumneavoastră trece prin momente grele, alături de cetăţenii din 

Israel, iar România şi-a exprimat solidaritatea în diferite ocazii cu privire la aceste 

evenimente, solidaritatea faţă de populaţia Israelului. Condamnăm cu fermitate 

tirurile de rachete lansate de Hamas în Fâşia Gaza asupra zonelor populate din 

Israel. Aceste atacuri nediscriminatorii asupra civililor nu au nicio justificare, nu 

pot fi acceptate şi este normal că Israelul are dreptul de a-şi apăra cetăţenii în faţa 

acestor atacuri", a afirmat Orban. 

 

Potrivit preşedintelui Camerei Deputaţilor, autorităţile române îşi doresc ca 

dialogul şi diplomaţia să intre în rolul său firesc, să se găsească cât mai rapid 

soluţii pentru ca toate aceste pierderi de vieţi omeneşti şi ca acest conflict să 

înceteze cât mai repede. 

 

"România, ca voce mereu fidelă diplomaţiei şi dialogului, consideră că este 

necesară respectarea cât mai strictă de actorii implicaţi a normelor de drept 

internaţional, umanitar, inclusiv în aceste faze dificile ale conflictului. Ne-am dori 

ca actorii şi vocile care acţionează în favoarea păcii să se poată auzi mult mai bine 

decât vocile care sunt ostile păcii. În ceea ce ne priveşte, în plan politic, România 

susţine eforturile făcute de SUA, de UE, de ONU şi de alţi actori relevamţi în 

sprijinul încetării focului, detensionării situaţiei, accesului umanitar în Fâşia Gaza. 

În acest sens au mers toate poziţiile oficiale care au fost date de MAE şi de alţi 

actori instituţionali din România. Pentru România este extrem de important să fie 

respectate valorile dreptului internaţional. Reiterăm sprijinul pentru a găsi cele mai 

bune soluţii, pentru a putea pune "punct" cât mai repede acestui conflict", a 

adăugat Orban. 
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Omer Yankelevich, ministrul pentru Afacerile Diasporei a Statului Israel, a 

amintit că, în ultimele două săptămâni, Israelul s-a aflat sub un atac în care sunt 

victime cetăţeni nevinovaţi. 

 

"Angajamentul dumneavoastră de a susţine dreptul Israelului şi dreptul său de a se 

apăra împotriva terorismului ne dă putere. Prin susţinerea dumneavoastră ştim că 

nu suntem singuri. (...) În ultimele două săptămâni, Israelul s-a aflat sub un atac în 

care cetăţenii nevinovaţi sunt ţinta şi victimele. Hamas-ul nu doar ca a instigat 

acest conflict, trăgând cu rachete spre oraşe din toată ţara, dar face asta folosind 

proprii cetăţeni drept scuturi umane, în timp ce Israelul depune toate eforturile 

pentru a evita victimele civile, avem obligaţia şi responsabilitatea de a ne apăra 

poporul. Înţelegem că acest conflict are impact direct asupra comunităţilor evreieşti 

din lume. Vă mulţumesc că susţineţi poporul nostru şi adevărul", a arătat oficialul 

în mesajul său. 

 

Germania condamnă într-un mod ferm atacurile teroriste asupra Statului Israel şi 

asupra poporului din Israel, a declarat Bernd Fabritius, comisarul Guvernului 

Federal German pentru Minorităţi. 

 

"Apreciem dreptul de autoapărare a Statului împotriva terorismului şi suntem 

convinşi că despre ceea ce suntem obligaţi să observăm în aceste zile nu este nimic 

altceva decât un terorism inacceptabil. În plus, menţionez că în Germania luptăm 

cu fermitate împotriva oricărui semn de antisemitism şi o să aplicăm cu stricteţe 

legile elaborate în acest sens. În Germania arderea drapelurilor unui stat este 

interzisă, agresarea sinagogilor este interzisă. (...) Suntem alături de Statul Israel şi 

de poporul din Israel", a subliniat oficialul german. 

 

România susţine pe deplin eforturile diplomatice ale Uniunii Europene, alături de 

ceilalţi actori implicaţi, astfel încât să se reinstaureze calmul şi buna convieţuire 

între comunităţile din Israel, a declarat secretarul de stat din MAE, Daniela 

Gîtman, care a amintit despre relaţiile bilaterale "excepţionale", relaţii pe care le-a 

calificat ca fiind un parteneriat cu valenţe strategice. 
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"Am subliniat în repetate rânduri, prin vocea ministrului Afacerilor Externe, că 

atacurile nediscriminatorii asupra civililor nu au justificare. De asemenea, am 

repetat de ori de câte ori a fost nevoie despre respectarea nevoii legitime de 

securitate a Israelului şi dreptul Israelului la legitima apărare. Am vorbit, de 

asemenea, despre protejarea tuturor civililor şi despre necesitatea respectării 

dreptului umanitar. (...) Este nevoie de calm, este nevoie de un dialog între părţi", a 

subliniat Daniela Gîtman. 

 

Un moment emoţionant a aparţinut artistei Maia Morgenstern, directoarea 

Teatrului Evreiesc de Stat, care a recitat două poeme scrise de Toma George 

Maiorescu - "La Zidul Plângerii" şi "Unul în trei". 

 

"Sunt emoţionată, sunt actriţă, vorbesc în fiecare zi cu familia mea numeroasă, 

divizată, complicată, iubitoare, familia mea din Israel", a spus artista. 

 

Şi reprezentanţii Bisericii Romano Catolice şi Bisericii Ortodoxe Române şi-au 

exprimat solidaritatea cu poporul israelian, arătând că violenţele trebuie să 

înceteze. 

 

Arhiepiscopul Mitropolit de Bucureşti, ÎPS Aurel Percă, presedintele 

Conferinţei Episcopilor din România (CER), a arătat că urmăreşte cu îngrijorare 

situaţia din Israel. "Şi ne asociem cu rugăciunea noastră ca Dumnezeu să dăruiască 

bună înţelegere şi pace, armonie, bunăvoinţă tuturor celor care locuiesc pe aceste 

pământuri sfinte", a spus Aurel Percă. 

 

Episcopul vicar patriarhal Ieronim Sinaitul a dat citire mesajului transmis în 

spaţiul public de către Patriarhul BOR, Daniel, care face un apel pentru încetarea 

conflictului armat dintre evrei şi palestinieni şi pentru restabilirea păcii inter-etnice 

şi religioase în Israel. "Pacea este una dintre valorile cele mai importante ale lumii 

noastre. (...) Ţara Sfântă ne este dragă tuturor", a spus episcopul vicar patriarhal. 

 

Prim-rabinul comunităţilor evreieşti din România, Rafael Shaffer, a afirmat că 

daunele suferite de populaţia din Israel vor fi foarte mari. "Cum putem înţelege o 

astfel de agresiune? Singura explicaţie pe care am găsit-o este ură, ură oarbă! (...) 
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Ură lipsită de raţiune şi din păcate propagată cu nu puţin vicleşug. În această 

atmosferă de ură, apreciez atitudinea prietenilor noştri. Prietenul la nevoie se 

cunoaşte. În aceste zile prietenii sunt alături de noi - din sfera politică, din sfera 

cultelor, oamenii de rând şi doresc să le mulţumesc din inimă pentru sprijinul pe 

care ni-l acordă", a afirmat Rafael Shaffer. 

 

Au transmis totodată mesaje de susţinere a poporului israelian şi de condamnare a 

violenţelor Avi Dichter, membru în Knesset, Amir Sagron, şef adjunct de 

misiune în cadrul Ambasadei Statului Israel, artistul Berti Barbera.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Armistiţiul israeliano-palestinian: Preşedintele egiptean îi mulţumeşte 

omologului american pentru rolul jucat 

Preşedintele egiptean Abdel Fattah al-Sisi a mulţumit preşedintelui american Joe 

Biden pentru rolul său în reuşita iniţiativei egiptene de mediere a unui încetări a 

focului în recenta escaladarea a violenţelor dintre israelieni şi palestinieni, într-o 

postare publicată pe Twitter la începutul zilei de vineri, transmite Reuters. 

 

Preşedintele al-Sisi a declarat că atât el, cât şi preşedintele Biden, au identificat 

urgenţa gestionării cu diplomaţie a conflictului între toate părţile. 

 

Eforturile Egiptului de a contribui la încheierea unui armistiţiu între israelieni şi 

palestinieni au avut drept rezultat intrarea în vigoare a acestuia în primele ore ale 

zilei de vineri. 

 

La rândul său, preşedintele american Joe Biden a apreciat eforturile Egiptului, într-

o declaraţie făcută la Casa Albă: "Vreau să îmi exprim recunoştinţa faţă de 

preşedintele al-Sisi şi de înalţii oficiali egipteni care au jucat un rol absolut 

crucial".  

(Sursa: Agerpres) 

 

https://twitter.com/alsisiofficial
https://www.whitehouse.gov/briefing-room/speeches-remarks/2021/05/20/remarks-by-president-biden-on-the-middle-east/

